

Florian Süßmayr

Selbstportraits

21. Mai bis 27. Juni 2009

Eröffnung: Mittwoch, 20. Mai, 19-21 Uhr



In seinen neuen Arbeiten beschäftigt sich Florian Süßmayr mit einem alten Thema der Kunst: dem Selbstbildnis. Die Umsetzung erfolgt nicht direkt: Süßmayr wird Teil seiner Bilder über die Reflexion der eigenen Silhouette in Schaufenstermotiven. Hierdurch ergibt sich eine zusätzliche Bildebene neben dem eigentlichen Motiv – Ausgrenzung oder Zugehörigkeit zur beobachteten Umgebung. Flüchtige Augenblicke erlangen ästhetische Würde und Dauer. Als Projektionsflächen dienen dem Maler Schallplatten, für ihn bewährte Helden wie Johnny Thunders, spiegelnde Flächen, Collagen von Fotos aus seinem Archiv oder Bilder gewalttätiger Demonstrationen aus den Achtzigern.

Süßmayrs Bilder sind so auch immer Teil einer gemalten Biographie, erlebt oder ausgedacht, aber nie spekulativ. Blicke aus nächster Nähe, zwischen Einsamkeit, Aggression und Banalität.

Florian Süßmayr, geboren 1963, lebt und arbeitet in München.

Florian Süßmayr

Self-portraits

21st May – 27th June 2009

Opening: Wednesday, 20th May, 7 p.m. – 9 p.m.

Florian Süßmayr's latest works have as their theme one of the oldest genres in the history of art: the self-portrait. His chosen process, however, is anything but direct, for he depicts himself as the reflection of his own silhouette in shop windows, motifs that acquire an additional level of meaning – one of belonging to, or of being excluded from, the artist's observed surroundings. Fleeting moments now take on an aesthetic dignity, become permanent and tangible. Serving as the surfaces for his projections are records, such proven heroes as Johnny Thunders, reflecting surfaces, collages of photographs from his archive or images of violent demonstrations from the 1980s.

Süßmayr's works are thus part of a painted biography, either experienced or imagined, though never speculative. They are images at close quarters, somewhere between solitude, aggression and banality.

Florian Süßmayr, born in 1963 in Munich, Germany, lives and works in Munich.

